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Omgevingsdienst 

25-8849448 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om een zienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitof voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Hoe maak ik binnen 5 minuten officieel bezwaar tegen de Biomassa centrale in Die 108.06KB 
100% 

Omschrijving 
ontwerpbesluit/voornemen: 

Onderbouwing: 

Bezwaar 

Geacht heer/mevrouw, Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 
Argumenten: Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. Waarom zouden we dit wel moeten willen? 1. Dit zou de grootste 
biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen,  2. Het 
gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg,  Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook 
de schepen op het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en Al 0 en de vliegtuigen van Schiphol tezamen zorgen voor een ongezond&#40;er&#41; 
leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden betrokken. 3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt namelijk 
slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met metingen die 1 x per jaar worden gedaan. 4. Bij het verbranden van hout komen 
volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 8.440;vmm.be&#41; de volgende stoffen vrij: - Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen 
en longen. - PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn 
oplossing waarmee &#40;met subsidie!&#41; massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door 
Nuon betaalde- professor Kornelis Blok van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal zijn'. Niet betwist is dat in 
Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 7. Hout is voor ons energie- en 
klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. Want er is niet genoeg hout. 9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te 
controleren is of het daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. 10. Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. 11. Nuon 
geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva 



&#40;VS&#41; Enviva betrekt routinematig hout uit clearcuts van kusthardhout bossen en  an Jere  hardhoutbossen. Graanul  Invest  gebruikt grote 
hoeveelheden rondhout &#40;hele stammen&#41;. Er is fotografisch bewijs dmw satellietges  evens  gepubliceerd. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 13. In Groot 
Brittannië stopt de overheid met subsidies voor het verbranden van geimporteerd hout voort: iomassa in nieuwe centrales. Het wordt tijd dat ook 
Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 14. Nuon is een commerc  eel  bedrijf en is voor veel geld &#40;e10 miljard&#41; door 
de gemeenten en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, gaat het om winstgevendheid en aangezien de 
biomassacentrale de komende 12 jaar voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid. 15. Gemeente en provincie zeggen te hechten aan 
tijdelijkheid van de centrale. Echter, de vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Demo>cratisch tekort 16. De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem 
tégen de bouw van de centrale, maar heeft tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen bedenkingen te 
weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens Ja 
te delen met de aanvrager: * 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres vgloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 

Achternaam 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

E-mailadres* 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8849448 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 8 maart 2019 20:33) 



2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 3 mei 2019) 





25-8849448 

Hoe maak ik binnen 5 minuten officieel bezwaar tegen de Biomassa centrale in  Diemen? 

Je hebt de petitie ondertekend, maar wat kun je nu doen om de biomassacentrale te stoppen? 
De omgevingsdienst Noordzeekanaal toetst namens Gedeputeerde Staten van de Provincie 
Noord-Holland de aanvraag van Nuon. We helpen je graag om heel eenvoudig  online  een 
zienswijze in te dienen. 

Wat is een zienswijze? 

Een zienswijze is een mening over een voorgenomen besluit of plan van de provincie. In 
sommige gevallen neemt de provincie niet direct een besluit, maar komt er eerst een 
voorgenomen besluit. In een zienswijze beschrijf je met welke punten hiervan je het wel of niet 
eens bent en waarom. Deze punten kan de Provincie dan nog meenemen in het definitieve 
besluit. 

Wat moet ik doen? 

Klik hier 

Vul het zaaknummer in: 8496464 

Locatie:  Diemen 
Plaats:  Diemen 

Sleep de PDF naar het vak 'Zienswijze: Sleep de bijlagen hier naartoe..' 

Of knip en plak de argumenten uit het stuk tekst hieronder en vul zelf aan. 

Daarna vul je je persoonsgegevens in en klik je op 'verzenden'. 

*** 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 



Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het  RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout,  in jargon: 

'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 

ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 

plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 

centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 

lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 

fijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 

grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 

grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 

Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 

het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 

tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 

betrokken. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 

namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 

metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 

kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 

in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 

grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 

komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 

die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 

fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 

biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 

verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 

filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 

geen woord gerept over  ultrafijnstof.  En zolang ik niet zelf kan verifiëren hoeveel die 

'fantastische' filters afvangen, ben ik van mening dat ook hier ten eerste onvoldoende 

onderzoek naar is gedaan dat alsnog moet gebeuren. Die cijfers dienen beschikbaar te 

zijn vóór het definitieve besluit zou worden genomen. Het is immers niet mogelijk een 

zorgvuldig besluit te nemen als geen betrouwbare informatie, schattingen en 

verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 

daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt dient 

te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze dat er meetapparatuur wordt 

aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 

(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 
- Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 

- PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 



Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https.//www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7, Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 
Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 



De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want hout produceert twee keer zoveel CO2 als 
aardgas en ook meer dan kolen. Als je een bos rooit, komen er ook nog eens 
broeikasgassen vrij uit de grond. Er groeien wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf 
jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij 
brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 
Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 



12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 
bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17.De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. Van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 



de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 



Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

Nuon Biomassacentrale te Diemen

Onderbouwing: Ik ben het niet eens met het besluit om in te stemmen met de bouw van een biomassacentrale in Diemen. In het kort mijn redenen: 1. Het hout komt niet
uit nederland en daarmee is de &#40;lokale&#41; duurzaamheid niet gebaat. Het gaat extra overlast geven als dat hout aangevoerd moet worden
&#40;wereldwijd!&#41;; 2. Er ontbreekt een onafhankelijk onderzoek naar de effecten hiervan &#40;uitstoot van centrale, metingen in de buurt, etc&#41;;
3. Het is een tijdelijke, niet duurzame oplossing; Er kan beter direct een echt duurzame oplossing gekozen worden; 4. Er is grote democratische weerstand
tegen deze centrale, het besluit moet in goed overleg met de &#40;lokale&#41; belanghebbende gevormd worden Met vriendelijke groeten, 

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

mozardstart


Voorletters

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8849472

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 8 maart 2019 22:59)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 3 mei 2019)



Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

Ik wil laten weten dat ik het totaal niet eens ben om een biomassacentrale te bouwen in Diemen.

Uw
kenmerk:

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Nee

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

mozardstart


Voorletters

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8849552

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 9 maart 2019 14:01)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 4 mei 2019)



Omgevingsdienst 

28-8849569 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om een zienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitof voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Hoe maak ik binnen 5 minuten officieel bezwaar tegen de Biomassa centrale in Die 108.06KB 
100% 

Omschrijving 
ontwerpbesluit/voornemen: 

Onderbouwing: 

niet eens met het voornemen om een biomassacentrale te bouwen in  Diemen 

Geacht heer/mevrouw, Hiermee wil ik u laten weten dat ik het NIET eens ben met het voornemen om een biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 
Argumenten: Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. Waarom zouden we dit wel moeten willen? 1. Dit zou de grootste 
biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM waarschuwt voor extra &#40;fijn&#41;stof in de lucht door energieproductie 
met hout, in jargon: 'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, ouderen en longpatiënten. 3. Er ontbreken 
cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, 4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
&#40;vmm.be&#41; de volgende stoffen vrij: - Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. - PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn 
kankerverwekkend Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. 6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn 
oplossing waarmee &#40;met subsidie!&#41; massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door 
Nuon betaalde- professor Kornelis Blok van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal zijn'. Het is dus duidelijk 
dat dit geïmporteerd dient te worden. 7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. Want er is niet genoeg 
hout. De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want hout produceert twee keer zoveel CO2 als aardgas en ook meer dan kolen. 9. Ten aanzien van het 
importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. 10. Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen 
een papieren werkelijkheid. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales 
eindigen. 11. Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële leveranciers kunnen geen duurzame pellets 



garanderen. Enviva &#40;VS&#41; is de grootste pelletproducent ter wereld en levert aan ven chillende energiecentrales in Europa. Diens gegevens tonen 
aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het totaal - hardhout is uit  chi  Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse natuurt eschermings NGO&#39,s en door verslaggevers hebben 
bevestigd dat Enviva routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere hardhoutbossen. 12. Naast de herkomst van het hout en 
de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, rijst direct de vraag naar de duurzaamheid ‘,  an  het transport dat met geïmporteerd hout gemoeid gaat. 
13. In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en stopt de overheid met subsidies voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa 
in nieuwe centrales. Het wordt tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 14. Nuon is een commercieel bedrijf en is 
voor veel geld &#40;€10 miljard&#41; door de gemeenten en provincies verkocht aan het ZWE ,edse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, gaat het 
om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar voor €3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een 
rendabele business case zijn. 

Uw 
kenmerk: 

ik geef toestemming om mijn contactgegevens Ja 
te delen met de aanvrager: * 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres v,?rloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 

Achternaam 

Geslacht 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

Telefoonnummer 

E-mailadres* 

 

 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen? 

  

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8849569 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 



U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 9 maart 2019 15:26) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 4 mei 2019) 





28-8849569  —1 

Hoe maak ik binnen 5 minuten officieel bezwaar tegen de Biomassa centrale in  Diemen? 

Je hebt de petitie ondertekend, maar wat kun je nu doen om de biomassacentrale te stoppen? 
De omgevingsdienst Noordzeekanaal toetst namens Gedeputeerde Staten van de Provincie 
Noord-Holland de aanvraag van Nuon. We helpen je graag om heel eenvoudig  online  een 
zienswijze in te dienen. 

Wat is een zienswijze? 

Een zienswijze is een mening over een voorgenomen besluit of plan van de provincie. In 
sommige gevallen neemt de provincie niet direct een besluit, maar komt er eerst een 
voorgenomen besluit. In een zienswijze beschrijf je met welke punten hiervan je het wel of niet 
eens bent en waarom. Deze punten kan de Provincie dan nog meenemen in het definitieve 
besluit. 

Wat moet ik doen? 

Klik hier 

Vul het zaaknummer in: 8496464 

Locatie:  Diemen 
Plaats:  Diemen 

Sleep de PDF naar het vak 'Zienswijze: Sleep de bijlagen hier naartoe..' 

Of knip en plak de argumenten uit het stuk tekst hieronder en vul zelf aan. 

Daarna vul je je persoonsgegevens in en klik je op 'verzenden'. 

*** 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 



Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het  RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout,  in jargon: 

'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 

ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 

plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 

centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 

lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 

'fijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 

grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 

grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 

Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 

het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 

tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 

betrokken. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 

namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 

metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 

kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 

in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 

grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 

komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 

die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 

fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 

biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 

verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 

filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 

geen woord gerept over  ultrafijnstof.  En zolang ik niet zelf kan verifiëren hoeveel die 

'fantastische' filters afvangen, ben ik van mening dat ook hier ten eerste onvoldoende 

onderzoek naar is gedaan dat alsnog moet gebeuren. Die cijfers dienen beschikbaar te 

zijn vóór het definitieve besluit zou worden genomen. Het is immers niet mogelijk een 

zorgvuldig besluit te nemen als geen betrouwbare informatie, schattingen en 

verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 

daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt dient 

te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze dat er meetapparatuur wordt 

aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 

(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 
- Fijnstof dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 

- PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 



Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 

7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 
Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 
Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 



De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want hout produceert twee keer zoveel CO2 als 
aardgas en ook meer dan kolen. Als je een bos rooit, komen er ook nog eens 
broeikasgassen vrij uit de grond. Er groeien wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf 
jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij 
brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 
Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 



12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 
bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17.De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. Van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 



de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 



Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

TEGEN biomassacentrale in Diemen

Onderbouwing: Geacht heer/mevrouw, Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een biomassacentrale te bouwen in Diemen.
Argumenten: Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. Waarom zouden we dit wel moeten willen? 1. Dit zou de grootste
biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van Diemen,
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM waarschuwt voor extra &#40;fijn&#41;stof in de lucht door energieproductie
met hout, in jargon: ‘houtige biomassa’. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, ouderen en longpatiënten. De RIVM-
waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en centrales. Het is
een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de
‘fijnstofdeken’ over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of
tenminste eerst grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -
kwaliteit. IJburg, Diemen en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op het Amsterdam Rijnkanaal, de auto’s op de A1 en
A10 en de vliegtuigen van Schiphol tezamen zorgen voor een ongezond&#40;er&#41; leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden betrokken. 3. Er
ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid
met metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven
in de uitstoot die nu al in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de grootte van dit plan en hoe dit zich zal
verhouden tot het gebied waar de centrale zou komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur die de burger
dagelijks kan aflezen? Er staat in Diemen of IJburg geen apparatuur om fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een

mozardstart


biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de
centrale heel goede filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met geen woord gerept over ultrafijnstof. En zolang ik
niet zelf kan verifiëren hoeveel die ‘fantastische’ filters afvangen, ben ik van mening dat ook hier ten eerste onvoldoende onderzoek naar is gedaan dat
alsnog moet gebeuren. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het definitieve besluit zou worden genomen. Het is immers niet mogelijk een zorgvuldig
besluit te nemen als geen betrouwbare informatie, schattingen en verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt dient te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze dat er
meetapparatuur wordt aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert.

Uw
kenmerk:

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Nee

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

Voorletters

Tussenvoegsel

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8849575

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen
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2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 4 mei 2019)



Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een biomassacentrale 
te bouwen in Diemen. 
Een aantal argumenten en vragen 
De geplande Nuon warmtecentrale zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk 
jaar 18.000 voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van Diemen enz 
maar het is een nationaal probleem. Het RIVM waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door 
energieproductie met hout, in jargon: ‘houtige biomassa’. Fijnstof inademen kan de gezondheid 
schaden, zeker bij kinderen, ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht 
bericht voor alle plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels 
en centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de lucht 
verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de ‘fijnstofdeken’ over 
Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze grootste biomassacentrale te gaan 
bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst grondig onderzoek dient te worden verricht naar 
de uitstoot. 
De gemeente Diemen is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in de gemeente. Uit cijfers 
van het CBS blijkt dat Diemen wat CO2-emissies betreft met 78,8 kg/m2 vierde staat van alle 
Nederlandse gemeenten. 
Biomassa is helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing waarmee (met subsidie!) 
massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de klimaatdoelstellingen te bereiken. 
De Nederlandse Overheid stelt dat biomassa CO2-neutraal is, maar dat is zeker op de korte termijn 
onjuist en op de lange(re) termijn dubieus. Op de korte termijn dienen bossen gekapt te worden, die 
bomen kunnen via fotosynthese geen CO2 meer opnemen en de jonge aanplant is nog jaren weg van 
een gelijke hoeveelheid CO2 opname. Conclusie is dat er op de korte termijn (zeker 5-10 jaar) er 
minder CO2 omgezet wordt in zuurstof (en glucose). Op langere termijn speelt dat (wellicht) meer 
landen biomassa al dan niet tijdelijk zouden willen omarmen. Dat zou een enorme vraag naar pellets 
geven, waar maar de vraag is of die hoeveelheden structureel voor handen zullen zijn. Zowel op 
korte termijn als op langere termijn is biomassa geen structureel duurzaam idee. 
Het verbranden van hout levert meer CO2 uitstoot op dan gas of kolen. 
De voorgenomen biomassa centrale gaat minder stroom opwekken dan wat de huidige centrale 
genereert, werd mij op de inloopavond in Diemen medegedeeld. Uitgaande dat deze mededeling van 
NUON / HasKoning correct is, komen onderstaande vragen bij mij op: 
1) Hoeveel minder stroom wordt er opgewekt? 
2) Hoe wordt het tekort aangevuld? 
3) Hoe worden deze bronnen gecontroleerd? 
4) In Utrecht is een biomassacentrale er niet gekomen, omdat deze de mankerende stroom uit 
andere bronnen diende te gaan halen. Deze bronnen waren zeer vervuilend en het totaal project 
leverde daardoor veel meer CO2 uitstoot op. Hoe gaat u een dergelijke situatie voorkomen? 
De verwachting is dat er steeds meer stroom verbruikt zal gaan worden door de Nederlanders en 
wellicht ook internationaal in verband met het toenemende gebruik van inductiekookplaten en het 
opladen van elektrische auto’s.  
5) Wat is uw visie op het plaatsen en inrichten van zonnepaneelvelden en windmolens? 
6) De kolencentrale aan de Hemweg in Amsterdam wordt in 2019 gesloten, vijf jaar eerder dan 
gepland. Dat geeft minder CO2 uitstoot, maar hoe wordt de door de sluiting mankerende stroom 
opgewekt?  
7) De NUON meldde dat zij geen elke andere locatie hadden overwogen. Wat zijn de motieven 
daarvoor geweest 



Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:
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ontwerpbesluit/voornemen:

Tegen de biomassacentrale als ouder van kleine kinderen en bewoner ijburg

Uw
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Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Ja
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In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger
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Omgevingsdienst 

32-8851020 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwewbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Zienswijze.pdf 108.06KB 

Omschrijving Biomassacentrale 
ontwerpbesluit/voornemen: 

ik geef toestemming om mijn contactgegevens Nee 
te delen met de aanvrager:* 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 



Tussenvoegsel 

Achternaam 

Geslacht 

Woonplaats 

E-mailadres* 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres nee 
ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8851020 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 11 maart 2019 12:49) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 6 mei 2019) 



32-8851020 

Hoe maak ik binnen 5 minuten officieel bezwaar tegen de Biomassa centrale in  Diemen? 

Je hebt de petitie ondertekend, maar wat kun je nu doen om de biomassacentrale te stoppen? 
De omgevingsdienst Noordzeekanaal toetst namens Gedeputeerde Staten van de Provincie 
Noord-Holland de aanvraag van Nuon. We helpen je graag om heel eenvoudig  online  een 
zienswijze in te dienen. 

Wat is een zienswijze? 

Een zienswijze is een mening over een voorgenomen besluit of plan van de provincie. In 
sommige gevallen neemt de provincie niet direct een besluit, maar komt er eerst een 
voorgenomen besluit. In een zienswijze beschrijf je met welke punten hiervan je het wel of niet 
eens bent en waarom. Deze punten kan de Provincie dan nog meenemen in het definitieve 
besluit. 

Wat moet ik doen? 

Klik hier 

Vul het zaaknummer in: 8496464 

Locatie:  Diemen 
Plaats:  Diemen 

Sleep de PDF naar het vak 'Zienswijze: Sleep de bijlagen hier naartoe..' 

Of knip en plak de argumenten uit het stuk tekst hieronder en vul zelf aan. 

Daarna vul je je persoonsgegevens in en klik je op 'verzenden'. 

*** 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 



Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het  RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout,  in jargon: 

'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 

ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 

plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 

centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 

lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 

'fijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 

grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 

grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 

Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 

het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en Al 0 en de vliegtuigen van Schiphol 

tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 

betrokken. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 

namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 

metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 

kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 

in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 

grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 

komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 

die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 

fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 

biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 

verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 

filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 

geen woord gerept over  ultraffinstof.  En zolang ik niet zelf kan verifiëren hoeveel die 

fantastische' filters afvangen, ben ik van mening dat ook hier ten eerste onvoldoende 

onderzoek naar is gedaan dat alsnog moet gebeuren. Die cijfers dienen beschikbaar te 

zijn vóór het definitieve besluit zou worden genomen. Het is immers niet mogelijk een 

zorgvuldig besluit te nemen als geen betrouwbare informatie, schattingen en 

verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 

daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt dient 

te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze dat er meetapparatuur wordt 

aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 

(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 
- Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 

- PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 



Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 
6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 

waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 
Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 



De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want hout produceert twee keer zoveel CO2 als 
aardgas en ook meer dan kolen. Als je een bos rooit, komen er ook nog eens 
broeikasgassen vrij uit de grond. Er groeien wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf 
jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij 
brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 
Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 



12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 
bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie lJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17.De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. Van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 



de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 



Omgevingsdienst 

33-8854275 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 

een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: bezwaar biomassacentrale in Diemen.pdf 445.63KB 

100% 

Omschrijving Biomassa centrale in  Diemen 

ontwerpbesluit/voornemen: 

Onderbouwing: Zie bijlage. 

Uw JMW1961 

kenmerk: 

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens Nee 

te delen met de aanvrager:* 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 



Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 

Achternaam 

Geslacht 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

Telefoonnummer 

E-mailadres* 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres ja 

ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8854275 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 12 maart 2019 14:14) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 7 mei 2019) 



33-8854275 

ik ben tegen de bouw van een biomassacentrale in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 

voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 

Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM 

waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 

'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 

ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 

plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 

centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 

lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 

lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 

grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 

grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit.11burg, 

Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 

het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 

tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 

betrokken. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 

namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 

metingen die  lx  per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 

kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 

in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 



grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 

komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 

die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of liburg geen apparatuur om 

fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 

biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 

verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 

filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 

geen woord gerept over ultrafijnstof. En zolang ik niet zelf kan verifiëren hoeveel die 

'fantastische' filters afvangen, ben ik van mening dat ook hier ten eerste onvoldoende 

onderzoek naar is gedaan dat alsnog moet gebeuren. Die cijfers dienen beschikbaar te 

zijn vóór het definitieve besluit zou worden genomen. Het is immers niet mogelijk een 

zorgvuldig besluit te nemen als geen betrouwbare informatie, schattingen en 

verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 

daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt dient 

te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze dat er meetapparatuur wordt 

aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 

(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

- Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 

- PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 

Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 

longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 

gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 

kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 

onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 



belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 

ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 

vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 

onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 

aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 

gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 

(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzanning-warmtenet/). Ook 

zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 

waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 

klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 

van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 

zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 

Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 

7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 

Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 

Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 

Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 

hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 

is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 

en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 

hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 

landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 



alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 

dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 

De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 

vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 

voor elektriciteitsproductie te vervangen. 

De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want hout produceert twee keer zoveel CO2 als 

aardgas en ook meer dan kolen. Als je een bos rooit, komen er ook nog eens 

broeikasgassen vrij uit de grond. Er groeien wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf 

jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij 

brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 

daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 

contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 

februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 

de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 

van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 

een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 

schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 

verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 

bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 

dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 

leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 

pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 

gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 



totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 

boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 

natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 

routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 

hardhoutbossen. 

Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 

pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 

Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 

eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 

de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 

satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 

Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 

slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 

geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 

centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 

verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 

rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 

gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 

Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 

het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13. In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en stopt de overheid met subsidies 

voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa in nieuwe centrales. Het wordt 

tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld (€10 miljard) door de gemeenten 

en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 

gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 



voor €3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 

business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 

maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 

meer 'duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 

over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 

genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 

de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 

doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 

grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 

vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 

daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 

vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 

afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16. De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tégen de bouw van de centrale, maar heeft 

tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 

bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie liburg is tegen. 

Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 

gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 

centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 

omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 

de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 

ondervinden o.a. Van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 

de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 



nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 





Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

Kwaliteit lucht

Onderbouwing: Ik ben zeer bezorgd over de lucht kwaliteit bij de te bouwen centrale. Ik ga binnenkort wonen op een steenworp afstand van de beoogde lokatie en ik ben
erg bang voor luchtverontreiniging. Daarnaast heb ik astma waardoor ik snel last krijg van mijn ademhaling. Ik vermijd drukke wegen omdat ik daar al last
van mijn ademhaling krijg, een biocentrale verergert de lucht kwaliteit sterk ben ik bang

Uw
kenmerk:

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

mozardstart


Gestart op verzoek van burger
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Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8855725

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 13 maart 2019 09:48)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 8 mei 2019)



Omgevingsdienst 

35-8855791 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. LI kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: 

Onderbouwing: 

bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen.pdf 102.28KB 

100% 

Geacht heer/mevrouw, Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een biomassacentrale te bouwen in  Diemen.  In de 
aangehechte pdf vindt u mijn argumenten. Met vriendelijke groet, 

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens Ja 

te delen met de aanvrager:* 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 



Achternaam 

Geslacht 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

E-mailadres* 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres ja 

ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8855791 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 13 maart 2019 10:05) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 8 mei 2019) 



35-8855791 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 

'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 

plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 

centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 

betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 

namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 

metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 

kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 

in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 

grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 

komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 

die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóér het 

definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 

geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 

verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 

daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 

te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 

aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 

(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 

PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 

Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 

InnriPktp zoals astma of C.OPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 

gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 

kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 

onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 

belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 

ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 

vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 

onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 

aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 

gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 

(https://www.berenschot.ni/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 

zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 

waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 

klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 

van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 

 Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 

Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van dutlizaamheld van biomassa 

7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 

Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 

Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 

hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 

is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 

en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 

hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 

landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 

alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 

dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 

De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 

vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 

voor elektriciteitsproductie te vervangen. 

De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 

zoveel CO2als aardgas en 1 5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 

wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 

veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 

daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 

contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 

februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 

de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 

van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaatlechnisch 

een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 

schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 

verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 

bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 

dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 

leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 

pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 

gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 

totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 

boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 

natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 

routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 

hardhoutbossen. 

Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 

pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 

eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 

de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 

satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 

Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 

slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 

geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 

centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk 7nt, zijn. 

13.In Groot Brittannie maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 

voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel  deld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 

gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer 'duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 

vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 

vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 
16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 

tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 

Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 

gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 

centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 

omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 

de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 

ondervinden o.a. van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 

de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 

nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 
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Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM 
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en Al 0 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit ciifers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
PAKs: veroorzaken DNAschade en ziin kankerverwekkend 

Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
innriektp 70* 2t_rn2 of r.npn (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat `duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 

7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 
Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, at het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en  !evert  aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
dist direct de vraao naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld_(€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar, Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tégen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van araffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 





Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

Tegen biocentrale Diemen

Onderbouwing: Waarom zouden we dit wel moeten willen? 1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 voetbalvelden bos zou
verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van Diemen, Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM waarschuwt
voor extra &#40;fijn&#41;stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: ‘houtige biomassa’. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden,
zeker bij kinderen, ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle plannen om olie, gas en kolen deels te gaan
vervangen door de biomassa, in ketels en centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de lucht verdwijnen, aldus
luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de ‘fijnstofdeken’ over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze grootste
biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 2. Het gaat
daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, Diemen en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de
schepen op het Amsterdam Rijnkanaal, de auto’s op de A1 en A10 en de vliegtuigen van Schiphol tezamen zorgen voor een ongezond&#40;er&#41;
leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden betrokken. De gemeente Diemen is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in de gemeente. Uit
cijfers van het CBS blijkt dat Diemen wat CO2-emissies betreft met 78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 3. Er ontbreken cijfers van
uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met metingen die 1 x
per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu
al in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied
waar de centrale zou komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat
in Diemen of IJburg geen apparatuur om fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een biomassacentrale altijd aan staat. Een

mozardstart


gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede filters zou hebben.
Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als geen betrouwbare informatie &#40;dwz. uit onafhankeijke
bron&#41;, schattingen en verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen daarvan voor de omgeving. Voorts, als er
in wat voor vorm toch een centrale komt, dient te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt aangebracht die
tenminste maandelijks gegevens oplevert. 4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij &#40;vmm.be&#41;
de volgende stoffen vrij: Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend Dat zou
je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische
longziekte zoals astma of COPD &#40;chronische bronchitis en longemfyseem&#41;, maar ook gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste
klachten door houtrook. Zij kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen.

Uw
kenmerk:

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

Voorletters

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8855852

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen



U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 13 maart 2019 10:19)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 8 mei 2019)



Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Onderbouwing: Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 voetbalvelden bos zou verbranden. - Biomassa is niet duurzaam althans
dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd. Het is een korte termijn oplossing waarmee &#40;met subsidie!&#41; massaal bossen worden gekapt
en opgestookt om zo de klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok van de TU Delft geeft toe dat ‘duurzame
biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal zijn’. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. Het is dus duidelijk
dat dit geïmporteerd dient te worden. Dus naast vernietiging van extreme hoeveelheden bos is het ook een verspilling van investeringskapitaal. -Het RIVM
waarschuwt voor extra &#40;fijn&#41;stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: ‘houtige biomassa’. Fijnstof inademen kan de gezondheid
schaden, zeker bij kinderen, ouderen en longpatiënten. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de lucht verdwijnen, aldus
luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de ‘fijnstofdeken’ over Nederland. - Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de
luchtvervuiling en -kwaliteit in een dichtbevolkt gebied. Amsterdam-IJburg, Diemen en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de
schepen op het Amsterdam Rijnkanaal, de auto’s op de A1 en A10 en de vliegtuigen van Schiphol tezamen zorgen voor een ongezond&#40;er&#41;
leefklimaat - Daar komt bij de onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en belanghebbenden. In dit geval zijn er slechts
door Nuon betaalde onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Ik verzoek om uitvoering van een MER om voor er besluiten
worden genomen, duidelijkheid te krijgen.

Uw
kenmerk:

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

mozardstart


Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

Voorletters

Tussenvoegsel

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8856188

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 13 maart 2019 12:00)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 8 mei 2019)



Omgevingsdienst 

39-8856576 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 

Locatie (verplicht): 

Plaats (verplicht): 

8496464 

Diemen 

Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdf 102.28KB 
100% 

lk geef toestemming om mijn contactgegevens Nee 
te delen met de aanvrager: * 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 

Achternaam 

Geslacht 



Postcode 

Adres 

Woonplaats 

E-mailadres * 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8856576 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 13 maart 2019 12:48) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 8 mei 2019) 



39-8856576 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 
Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het  RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of 1Jburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

- Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
- PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
100g7IPktP 702IS astma of COPD (chronische bronchitis en lonaemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energje/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 

7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 
Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 

daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 

contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 

februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 

de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 

van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 

een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 

schepen op te halen. 

10. Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 

verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 

bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 

dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11 Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 

leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 

pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 

gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 

totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 

boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 

natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 

routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 

hardhoutbossen. 

Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 

pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
hat  kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannie maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel  geld(€10  miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer 'duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tégen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van graffietre_gens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 





Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

Biomassacentrale in Diemen

Onderbouwing: Een biomassacentrale staat qua CO2 uitstoot gelijk aan een kolencentrale en is dus geen verantwoorde optie! Groot bezwaar tegen de fijnstofuitstoot die
over Diemen, IJburg zal waaien; zeer schadelijk voor de volksgezondheid!!

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Ja

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

mozardstart


Voorletters

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres *

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8857633

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 13 maart 2019 18:08)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 8 mei 2019)
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INGEKOM. 

Stadsraad Muiden 

Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied 
Ebbehout 31 
1507  EA  Zaandam 

Zaaknummer 8496464 

Zienswijze stadsraad Muiden ten aanzien van de voorgenomen bouw van een 
Biomassacentrale te  Diemen 

5 maart 2019 

Geachte heer/mevrouw, 

Hiermee wil de stadsraad Muiden, in haar rol als 'spreekbuis' voor de inwoners van Muiden, 
u laten weten dat zij het niet eens is met het voornemen om een biomassacentrale te 
bouwen in  Diemen. 

Wij willen graag onze zorgen over de mogelijke bouw en ingebruikname van een 
biomassacentrale te  Diemen  onder de aandacht brengen. 

De inwoners van Muiden begrijpen de wens van NUON om hernieuwbare energiebronnen in 
te zetten voor ondermeer stadswarmte, maar maken zich zorgen over de gevolgen van de 
voorgestelde tijdelijke installatie voor de directe leefomgeving en de gezondheid van 
omwonenden. Dat geldt in het bijzonder voor de inwoners van de in ontwikkeling zijnde 
wijk "De Krijgsman", welke binnen een afstand van 500 meter ligt van de voorgenomen 
locatie van de biomassacentrale. 

Ook al voldoet de voorgestelde inrichting aan de (wettelijke) eisen op het vlak van ruimtelijke 
ordening, milieu en duurzaamheid en past biomassa als hernieuwbare energiebron binnen 
nationale beleidskaders en de daaruit voortvloeiende financiële regelingen, toch heeft 
Gedeputeerde Staten Noord-Holland als bevoegde autoriteit een politieke afweging te 
maken in het licht van de belangen van alle direct omwonenden. Dit is in het bijzonder 
urgent gezien de overlast die een dergelijke inrichting op deze locatie in de directe nabijheid 
van verstedelijkt gebied en beschermde natuur veroorzaakt. En gezien de bezwaren van 
lokale democratisch gekozen volksvertegenwoordigers en de vele verontruste 
omwonenden. Daarom vragen wij u rekenschap te geven van de volgende aandachtspunten 
bij de besluitvorming over de vereiste omgevingsvergunning en vergunning uithoofde van de 
Wet natuurbescherming, al dan niet door de mandatering van de besluitvorming aan de 
omgevingsdienst in te trekken en zelf een besluit te nemen: 



1. De toename van de uitstoot van schadelijke stoffen, waaronder fijnstof en stikstof. In 
deze stedelijke omgeving met veel snelwegen is het al slecht gesteld met de 
luchtkwaliteit en door de verbranding van biomassa zal de luchtkwaliteit nog verder 
verslechteren. Dit kan een schadelijk effect hebben op de bijzondere natuurgebieden 
in de nabije en wijdere omtrek en ook op de gezondheid van direct omwonenden, 
waartoe de inwoners van Muiden, Weesp en  Diemen  behoren. Ook een tijdelijke 
toename van de uitstoot van deze schadelijke stoffen tot aan het moment dat 
alternatieve energiebronnen ingezet kunnen worden, kan ernstige gevolgen voor de 
leefbaarheid op de lange termijn hebben nu er nog veel onduidelijkheden zijn over de 
exacte stikstof- en fijnstofdeposities. Elke extra toename van deze stoffen betekent 
dat de Europees beschermde natuur nog verder onder druk komt te staan, en nog 
meer maatregelen zoals plaggen en kap van bos nodig zijn om de natuur te 
behouden. 

2. De doorlopende aan- en afvoer van houtpellets over lokale wegen. Het gaat daarbij 
om de inzet van mogelijk 25 zware vrachtwagens per dag, hetgeen een extra belas-
ting betekent voor de toch al zeer drukke lokale wegen. De inwoners van Muiden en 
de direct omwonenden in de wijk De Krijgsman maken zich ernstig zorgen over de 
gevolgen van dit ongewenste extra vrachtverkeer, ondermeer voor wat betreft de 
verkeersveiligheid, de verkeersdoorstroming, de luchtkwaliteit en de belasting van 
het lokale wegennet. In de voorliggende plannen en rapportages lijkt niet of nauwe-
lijks aandacht besteed te worden aan de gevolgen van dit extra vrachtverkeer waar-
door de indruk versterkt wordt dat de lasten van de voorgestelde inrichting groten-
deels bij de direct omwonenden terecht komen. Wij wijzen er tevens op dat de NU-
ON  centrale direct gelegen is naast het Amsterdam-Rijnkanaal. Vervoer van de hout-
pellets via het water is mogelijk en zou veruit de voorkeur moeten hebben. 

3. De wenselijkheid van de Milieueffect rapportage (MER) en onafhankelijk onderzoek  
nu de nadelige gevolgen van de centrale voor het milieu verder beperkt zouden  
moeten worden gezien de ontwikkeling van de kwaliteit van het milieu. Recent heeft 
de rechtbank Arnhem een uitspraak gedaan waarin de motivatie voor de 
vergunningverlening met het oog op de MER onvoldoende werd geacht 
(ECLI/NURBGELJ2017-5945). Wij vragen ons af of Gedeputeerde Staten bekend is 
met deze uitspraak en of het ontbreken van de MER in de lopende 
vergunningprocedure hier verband mee houdt. Nu de bouw en ingebruikname van 
de biomassacentrale aanzienlijke nadelige gevolgen heeft voor het milieu, lijkt ons 
dat er alle aanleiding is voor de MER waarin op een integrale wijze de gevolgen van 
de voorgestelde biomassacentrale, inclusief de aanvoer van houtpellets, voor het 
milieu en de leefomgeving beoordeeld worden. Er zijn tot nu toe slechts door NUON 
betaalde onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. 
Het ontbreken van dergelijk onafhankelijk onderzoek speelt een belangrijke rol bij de 
zorgen over de voorgenomen centrale. Naast de onzorgvuldigheid van 
besluitvorming en verantwoording naar direct omwonenden en belanghebbenden 

4. De herkomst van de houtpellets waar nu vergunning voor wordt verleend en de 
mogelijkheid dat op termijn ook andersoortige biomassa dan houtpellets gebruikt 
kunnen worden als brandstof waarvan de gevolgen van de uitstoot op de  
leefomgeving niet duidelijk zijn. Onduidelijk is of het gebruik van houtpellets beperkt 
blijft tot daadwerkelijk duurzame biomassa. NUON geeft geen duidelijkheid over de 
herkomst van de houtpellets en daarover zijn geen eisen gesteld en/of contractuele 
afspraken vastgelegd. Ook het gebruik van houtpellets uit landen die niet deelnemen 
aan het verdrag van Kyoto , zoals de VS, kwalificeert niet als duurzaam nu er niet 
'betaalt' wordt in de vorm van emmissierechten terwijl de uitstoot wel lokaal 



gerealiseerd wordt. Tezamen met de zorgen over het gebruik van andersoortige 
biomassa brengt dit ongewenste onzekerheid met zich mee voor alle omwonenden, 
zeker nu er nog geen afspraken zijn gemaakt met NUON die deze zorgen wegnemen 
of verminderen. 

5. De nadelige gevolgen van houtgestookte energiewinning voor het klimaat. De keuze 
voor de transitie van gas en kolen gestookte centrales naar biomassacentrales is bij 
gebrek aan beschikbaarheid van meer milieubestendige alternatieven op de korte 
termijn. En is daarmee een suboptimale keuze. Met de subsidieregeling waar NUON 
de komende 12 jaar een beroep op kan doen is de centrale voor hen rendabel, maar 
kan niet volgehouden worden dat deze duurzaam is. Een houtpellet heeft als 
voornaamste grondstof hout en de leverancier daarvan is altijd een CO2  opnemende 
boom. De positieve effecten van 'compensatie aanplant' van jonge bomen wegen bij 
lange na niet op tegen de enorme hoeveelheid CO2  die vrijkomt bij de productie, het 
transport en de verwerking van houtpellets. Deze zogenaamde `koolstofschuld' 
wordt door wetenschappers geraamd op 35 jaar, mits de nieuwe bomen aanplant 
niet eerder gekapt wordt. Daarbij komt dat bij de verbranding van hout twee keer 
zoveel CO2  vrijkomt als bij aardgas en ook meer dan bij kolen. Nu het om een 
installatie gaat die tijdelijk op volle capaciteit moet gaan werken totdat alternatieve 
bronnen een groot deel van de energieproductie van biomassa kunnen overnemen, 
pleit de stadsraad Muiden ervoor om in die tussenperiode zoveel mogelijk te blijven 
inzetten op bestaande energiebronnen. Daarmee kunnen de nadelige gevolgen van 
een hoog capaciteit biomassacentrale op de lokale leefomgeving, het milieu en het 
klimaat beperkt worden en kan evengoed toegewerkt worden naar meer 
milieubestendige alternatieven. 

Tenslotte wijzen wij u op de nota over de staat van de energietransitie in Noord-Holland. 
Daarin wordt expliciet erkend "dat er in Nederland op eigen bodem te weinig biomassa is, 
dat moet dus uit het buitenland gehaald worden en de nadelen worden dan afgewenteld op 
andere landen. Bovendien kost de import zelf ook energie (scheepvaart)." 

Wij danken u voor uw aandacht en hopen dat onze zorgen gehoord worden. 

Namens de stadsraad Muiden 
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Global 
Forest 
Coalition 

International Secretariat: Northern Office: 

Orngevingsdienst 
noordzeekanaalgebied 

13 MAART 2019 

Dear Sir/Madam, INGEKOMEN 
Re: Nuon's proposal for a wood-fuelled heat plant in Diemen, Ref 8496464 

I am writing on behalf of the Global Forest Coalition to object to Nuon's proposal for a 
120 MWth wood-fuelled heat plant in Diemen. The Global Forest Coalition is an 
international coalition of 99 NGOs and Indigenous Peoples' Organizations from 64 
countries founded in 2000 to defend social justice and the rights of forest peoples in 
forest policies. We have been working closely on issues related to wood-based 
bioenergy over many years. 

We wish to object to the proposal on the grounds that Nuon has not established any 
supply chain for the wood pellets it seeks to burn in Diemen, which means that the 
impacts on greenhouse gas emissions, on forests and on wider sustainability issues 
cannot be assessed. 

We have been informed by the local residents' group  Duurzaam Dorp  Diemen that 
they requested information about pellet sourcing from Diemen and that Nuon stated in 
its reply: "We have not decided yet where exactly we will obtain the pellets". 

We believe that sustainability, including climate impacts must be considered in respect 
of all energy-related proposals on a case-by-case basis, and that those should be 
treated as a material planning issue. 

Given that Nuon has not secured any different pellet supply chains, we must assume 
that they will most likely purchase pellets from the largest wood pellet producing 
companies, which are in the best position to supply new customers. 
The world's biggest wood pellet exporter is Enviva, followed by Graanul Invesst, 
Europe's biggest pellet producer.' 

Enviva is the leading pellet producer, supplying several power stations in Europe. Its 
own data shows that the majority of the wood it uses - 58% of the total - is 
hardwood from the southern US.' In that region, all hardwood comes from biodiverse 
forest ecosystem which lie at the heart of the newest Global Biodiversity Hotspot.i" 
The area is home to large numbers of endemic species, including 1,816 endemic 
vascular plant, 138 endemic freshwater fish, and 114 endemic mammal species. 
Investigations by US conservation NGOs and by reporters have confirmed that Enviva 
routinely sources wood from clearcuts of coastal hardwood forests including wetland 
forests. iv 

The greenhouse gas impact of burning pellets sourced from such practices is highly 
negative, as confirmed in many peer-reviewed scientific reports. For example, a study 
by researchers from Massachusetts Institute of Technology and University of 
Massachusetts Lowell showed that even when coal is replaced with wood pellets made 
from logged trees in pine plantations, the life-cycle carbon emissions are so high that 
they only break even with those from coal after a period of 44-104 years." A 2017 



report by the European Academy of Sciences confirms that bioenergy sourced by 
increasing logging rates of forests, or from forests that would otherwise be logged less 
frequently, is associated with the highest rate of carbon emissions of all types of 
biomass energy.' 

An Open Letter by 800 scientists states: "Even if forests are allowed to regrow, using 
wood deliberately harvested for burning will increase carbon in the atmosphere and 
warming for decades to centuries -as many studies have shown - even when wood 
replaces coal, oil or natural gas. The reasons are fundamental and occur regardless of 
whether forest management is ̀ sustainablem.vil 

We do not agree with the Dutch biomass sustainability standards linked to subsidies 
for burning biomass in heat or power plants, which rely on the FSC or equivalent 
standards. Nonetheless, we would point out that this  criterium  is not met by pellets 
from the southern US, where the percentage of FSC-certified forests is very small. 
Furthermore, there is nu gualantee that NuPn's plant would be awarded SDE 
subsidies, i.e. that standards would even apply. 

Graanul Invest is Europe's largest pellet producer, with a growing number of pellet 
mills in Latvia, Lithuania and Estonia. Two Global Forest Coalition and Biofuelwatch 
members visited two Graanul Invest pellet mills during 2018 and saw first-hand that 
the company uses large quantities of roundwood, and that the areas surrounding both 
of the plans showed clear evidence of highly destructive logging practices, with 
logging rates far exceeding forest regrowth. We can supply photographic evidence, 
and we would also point to two investigation of Estonian logging practices in general 
by environmental reporters." Satellite data published by the University of Maryland 
showed that Estonia lost 285,000 hectares between 2001 and 2015, with just 90,000 
new cover with, as yet small and immature, trees.' 

The Nature Conservation Commission of the Estonian Academy of Sciences has 
warned: "Today's forest management as a whole is unsustainable in its present trend, 
does not guarantee biodiversity conservation, takes little account of ecosystem 
services and therefore needs to change." 
Graanul Invest's Estonian pellet plants have a total capacity of 980,000 tonnes a year, 
requiring at least two million tonnes of green wood a year, although Estonian wood is 
also used in Graanul's Latvian pellet mills and vice versa. 

In Lithuania, where one of Graanul Invest's pellet plants is located, the government 
issued over 15,000 permits for clearcut forests in 2017 alone, many of them in 
national parks and  Natura  2000 sites, without any Environmental Impact 
Assessments. In August 2018, permitted logging rates in protected areas (180/o of 
them Natural 2000 sites) were increased by 6%. Serious damage to flora and wildlife 
has been reported as a result.xi 
Some but not all of Graanul Invest's wood supplies come from FSC-certified forests. 

Given the pivotal role of both companies in global pellet trading, we believe that there 
is a distinct possibility that Nuon would source from one of them. 

Claims by Nuon related to the availability of 'sustainable' biomass: 

We have seen further correspondence sent by Nuon to the Diemen residents' group. 
In this, Nuon cites two studies about the global 'sustainable biomass potential'. We 
consider those to be irrelevant in this case because they focus on wood that could 
potentially become available to future pellet producers. 



Nuon is not seeking to produce its own pellets. It will have to purchase pellets on the 
market, from existing suppliers. Secondly, Nuon has sought to assure residents that 
the plant would have to follow the Dutch sustainability standards for biomass that 
form part of the Energy Agreement. However, we understand that those do not apply 
to plants such as the one proposed by Nuon. Even if the did, we believe that in the 
absence of a transparent supply chain, Nuon cannot guarantee its ability to comply 
with such standards. 

In relation to sustainability and greenhouse gas impacts, we believe that this 
biomass plant must not be approved in the absence of Nuon deciding on and 
disclosing the wood pellet supply chain for this plan. Unless the planning 
authorities have fully assessed the impacts of the proposed supply chain and 
link an approved supply chain to planning conditions, Nuon would be able to 
burn pellets sourced from the very worst practices and impacts. 

Please note that we are aware of the serious concerns which local residents 
have regarding the local impacts of this proposal, especially impacts on air 
quality and thus public health. We fully support the recommendation by the 
local residents organisation that the application should be rejected on these 
grounds as well. 

Global Forest Coalition Focal Point for Europe and North America 

hawkinswright.com/news-and-events/blog/post/hawkins-wright-blog,/2018/01/11/the-industrial-wood-pellet-

market-is-ownership-becoming-more-concentrated  

See envivabiomass.conn/sustainability/track-and-trace/ 

cepf.net/stories/announcing-worlds-36th-biodiversitv-hotspot-north-annerican-coastal-plain  

iv  See for example dogwoodalliance.orgJwp-content/uploads/2017/05/NRDC 2014-2017Booklet DigitalVersion-
resize.pdf AND reports.climatecentral.ordpulp-fiction/2/ 
v  iopscience.iop.org/article/10.1088/1748-9326/aaa512/meta  
VI 

easac.eu/fileadmin/PDF sireports statements/Forests/EASAC Forests web complete. pdf 
VI' 

dropbox.com/s/18sx5b10h02x395/UPDATE%20800%20signatures Scientist%20Letter%20on%20EU%20Forest%20Biom 
ass.pdf?d1=0 

news.mongabay.com/2017/10/estonias-trees-valued-resource-or-squandered-second-chance/ and 

climatechangenews.com/2018/01/16/logging-surge-threatens-quarter-estonias-forest-warn-conservationists/ 
IX 

Global Forest Watch maps (tree cover gain, tree cover loss) http:fibit.1\42oF152nC 

x  heureka.postimees.ee/4386435/teaduste-akadeemia-looduskaitse-komision-latkusuutnnatu-metsandus-vaiab-
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Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:
100%

Bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdfBezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdf  103.66KB

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

Biomassacentrale bouwen in Diemen

Onderbouwing: Ik maak bezwaar tegen het bouwen van een biomassacentrale in Diemen. De onderbouwing van mijn bezwaar is te lezen in de meegestuurde bijlage. Ik wil
dat de overheid &#40;Rijk, Provincie en Gemeente&#41;, zich inzetten voor echte verduurzaming. Daar past deze biomassacentrale niet in. Zelf woon ik in
een goed geïsoleerd nieuwbouwhuis met warmtepomp, zonnepanelen en een elektrische auto en ga ik vaak met het openbaar vervoer of de fiets. Deze
woning staat gewoon in Diemen Sniep. Laat NUON in dit soort faciliteiten investeren &#40;warmtepompen, zonnepanelen&#41;, zodat een steeds groter
deel van de huizen snel van het gas af kan en bouw nieuwe huizen zonder gasaansluiting. Daarnaast gaat de biomassacentrale voor fors meer
luchtvervuiling zorgen. De luchtkwaliteit in Diemen en omstreken is al zeer laag, maar zal door de bouw van centrales nog verder verslechteren. In mijn
buurt hangt een meter die de luchtkwaliteit meet. Deze meter is van een particulier die de metingen uit eigen interesse uitvoert. Daarop is te zien dat de
luchtkwaliteit zeer slecht is en bijvoorbeeld ook vaak in de spits verder verslechterd. Daarom pleit ik voor goede metingen vooraf over een langere
periode. Niet slechts op één plaats meten, meerdere intervallen op een dag meten en tevens voor langere periode meten. Of dan de luchtkwaliteit na
onafhankelijke metingen en met de effecten van de bouw van de biomassacentrale meegenomen binnen de norm blijft vraag ik mij af.

Uw
kenmerk:

BezwaarBiomassacentraleDiemen

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Ja

mozardstart


Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

Voorletters

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8860277

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen

U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 14 maart 2019 22:04)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 9 mei 2019)



Gegevens bestaande zaak

 Dit formulier is bedoeld om een zienswijzezienswijze in te dienen op een ontwerpbesluitontwerpbesluit of voornemenvoornemen.

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen.

 

Zaaknummer (verplicht):
*

8496464

Locatie (verplicht):
*

Diemen

Plaats (verplicht):
*

Diemen

Informatie m.b.t. de zienswijze

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden.

Zienswijze:Zienswijze:

Omschrijving
ontwerpbesluit/voornemen:

NUON centrale

Onderbouwing: Geacht heer/mevrouw, Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een biomassacentrale te bouwen in Diemen.
Argumenten: Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 1. Op nog geen kilometer afstand wordt een nieuwe woonwijk
gebouwd, Centrumeiland, die zo duurzaam mogelijk gebouwd wordt. Geen open haarden, rainproof, warmtebronnen etc. En om de hoek van deze nieuwe
wijk, zou dan zo&#39;n grote centrale gebouwd worden. Ik vind dit niet kloppen, niet uit te leggen en niet te rechtvaardigen 2. De fijnstof van de centrale
blijft onder de toegestane norm. Natuurlijk heeft NUON dit getoetst. Fijnstof laat zich echter niet scheiden en in deze hoek is sprake van een stapeling van
vervuiling, van zowel de A1, de A10, Schiphol en het kanaal. Deze stapeling dient in het onderzoek te worden betrokken. De gemeente Diemen is bovendien
erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat Diemen wat CO2-emissies betreft met 78,8 kg/m2
vierde staat van alle Nederlandse gemeenten.. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 voetbalvelden bos zou
verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van Diemen, Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM waarschuwt
voor extra &#40;fijn&#41;stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: ‘houtige biomassa’. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden,
zeker bij kinderen, ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle plannen om olie, gas en kolen deels te gaan
vervangen door de biomassa, in ketels en centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de lucht verdwijnen, aldus
luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de ‘fijnstofdeken’ over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze grootste
biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 3. Tata Steel is
een voorbeeld van de meest naargeestige situatie. Zoveel fijnstof in een woonomgeving is onverantwoord. Ik hoop dat hiervan geleerd wordt: geen grote
biomassa centrale in een woonomgeving. 4. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt namelijk slechts verwezen

mozardstart


naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou kunnen worden
onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan
de grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in
constante meetapparatuur die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in Diemen of IJburg geen apparatuur om fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De
stookbaas van Nuon gaf toe dat een biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout verbrand je veel meer vaste
stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met geen woord
gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen
als geen betrouwbare informatie &#40;dwz. uit onafhankeijke bron&#41;, schattingen en verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort
uitstoot en de gevolgen daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient te worden vastgelegd op een juridisch
bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert.

Uw
kenmerk:

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens
te delen met de aanvrager: *

Digitale communicatie

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd.

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt.

Gestart op verzoek van burger

Voorletters

Achternaam

Geslacht

Postcode

Adres

Woonplaats

Telefoonnummer

E-mailadres

Statusberichten via e-mail op dit e-mailadres
ontvangen?

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd

Geregistreerd als zaak met nummer 8862254

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen



U kunt via de website de status van de zaak volgen

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 16 maart 2019 17:11)

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen)

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 11 mei 2019)



0ingevingsddenst 45-8863225 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht). 

Locatie (verplicht): 

Plaats (verplicht): 

8496464 

Diemen 

Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdf 1 02.28KB 

lk geef toestemming om mijn contactgegevens Ja 
te delen met de aanvrager:* 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm lndiener wordt om uw gegevens gevraagd 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 

Achternaam 

Geslacht 



Postcode 

Adres 

Woonplaats 

Telefoonnummer 

E-mailadres 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8863225 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 18 maart 2019 12:49) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 13 mei 2019) 



45-8863225 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 
Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

D2t zou je net mned.c.n vailicIn in rzain dir hthitmnikt nphipri nhrictinP Strniic van hPt 

Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www. berenschot. nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat `duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11 Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12. Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
ru2mnnir1  /Inn+  Cluizr  dig= frarterwicgn ricgmiIii g 12ef riaanian nnihmkon horizimninnggn 

• 1 •1 

Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer 'duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 





Bezwaar tegen de Biomassa centrale in  Diemen 

Oingevingsdienst 46-8863312 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 

Locatie (verplicht): 

Plaats (verplicht): 

8496464 

Diemen 

Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdf 102.28KB 

Omschrijving 
ontwerpbesluit/voornemen: 

Onderbouwing: Zie bijlage. 

ik geef toestemming om mijn contactgegevens Nee 
te delen met de aanvrager:* 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 



Voorletters 

Achternaam 

Geslacht 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

Telefoonnummer 

E-mailadres 

 

 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen? 

e 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8863312 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 18 maart 2019 11:51) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 13 mei 2019) 



46-863312 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 
Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

nicif mnnicin wilinn in ncin dirMhownllet nohii21-1 rhrictinp Strni i van hg.t 

Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www. berenschot. nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
namnoiri rif Ovpr dip francnnrfpn dpmiIiii  If  daarvan nnthrP1cPn hPrPkPninnPn 

Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 





Omgevingstli7nst 
47-8863666 

 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdf 102.28KB 

Omschrijving Bezwaar tegen de Biomassa centrala in  Diemen 
ontwerpbesluit/voornemen: 

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens Ja 
te delen met de aanvrager: * 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 

Voorletters 



Tussenvoegsel 

Achternaam 

Geslacht 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

Telefoonnummer 

E-mailadres 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen,  

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8863666 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 18 maart 2019 13:08) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 13 mei 2019) 



47-8863666 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM  
waarschuwt voor extra tfijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
'fijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

at z,su ic mcctcn een fifr.hti-v2vniier cohirzri c.hristinp Strnus van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.ni/expertise/sectoren/energieiverduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10.Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11.Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 
gernueid yddt. Ovei dieti1 dc  rn2cu hc,rel<PninsiPn 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel  odd  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer 'duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje `duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 
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Oingevingsdienst 48-8863772 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 

een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht): 8496464 

Locatie (verplicht): Diemen 

Plaats (verplicht): Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: 

Omschrijving Geacht heer/mevrouw, 

ontwerpbesluit/voornemen: 

Uw • 
kenmerk: 

Ik geef toestemming om mijn contactgegevens Nee 

te delen met de aanvrager: * 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

Gestart op verzoek van burger 



Voorletters 

Achternaam 

Geslacht 

Postcode 

Adres 

Woonplaats 

Telefoonnummer 

E-mailadres 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 

ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8863772 

Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 18 maart 2019 13:51) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 13 mei 2019) 



Gingeringsdipnst 49-8864803 

Gegevens bestaande zaak 

Dit formulier is bedoeld om eenzienswijze in te dienen op een ontwerpbesluit of voornemen. 

Onderstaand worden een zaaknummer, een locatie en een plaats uitgevraagd. Bij een ontwerpbesluit zijn deze gegevens terug te vinden in de publicatie van het ontwerpbesluit en het ontwerpbesluit zelf. Bij 
een voornemen staan deze gegevens in het voornemen. 

Zaaknummer (verplicht). 

Locatie (verplicht): 

Plaats (verplicht): 

8496464 

Diemen 

Diemen 

Informatie m.b.t. de zienswijze 

Heeft u uw zienswijze reeds in een document verwoord, dan kunt u dit document hieronder als bijlage inslepen. U kan er ook voor kiezen uw zienswijze in de hieronder bestemde velden te verwoorden. 

Zienswijze: Bezwaar tegen de Biomassa centrale in Diemen..pdf 102.28KB 

ik geef toestemming om mijn contactgegevens Nee 
te delen met de aanvrager:* 

Digitale communicatie 

In het vervolgscherm Indiener wordt om uw gegevens gevraagd. 

Met het invullen van uw e-mailadres gaat u ermee akkoord dat alle correspondentie met betrekking tot deze zaak digitaal en via dit e-mailadres verloopt. 

E-mailadres 

Statusberichten via  e-mail  op dit e-mailadres 
ontvangen? 

Wij hebben uw formulier ontvangen en geregistreerd 

Geregistreerd als zaak met nummer 8864803 



Servicenorm voor deze zaak 56 dagen 

U kunt via de website de status van de zaak volgen 

1 van 4 Zienswijze ontvangen (vandaag 18 maart 2019 17:14) 

2 van 4 Zienswijze aan behandelende afdeling toegewezen 

3 van 4 Zienswijze in behandeling (genomen) 

4 van 4 Zienswijze afgehandeld (uiterlijk 13 mei 2019) 



49-8864803 

Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 

Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout, in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het WM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

- Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
- PAKs: veroorzaken DNAschade en zijn kankerverwekkend 

in nin+ rinnevinn ta,iiinn in "eari rlie•hlthniirdlef nehhiori rhriefino Strni  lc  van [vat 

Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 

6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 
waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer  
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 

daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 

contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 

februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 

van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 

een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 

schepen op te halen. 

10. Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 

verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 

bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 

dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11 Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 

leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 

pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 

gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 

totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 

boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 

natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 

routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 

hardhoutbossen. 

Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 

pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12. Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct de vraag naar de duurzaamheid van het transport dat met geïmporteerd hout 

A• or4,-• Ars  nrailid-ts !cct el"nr,1.2n nrdkrcder2rt knrizlectriinrinn gal I IVG14 WeleCJI. mil.. 

Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 

15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 
vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 

16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tegen de bouw van de centrale, maar heeft 
tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van praffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 
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Geacht heer/mevrouw, 

Hiermee wil ik u laten weten dat ik het niet eens ben met het voornemen om een 
biomassacentrale te bouwen in  Diemen. 

Argumenten: 

Impact op de omgeving is niet getoetst door een onafhankelijke partij. 
Waarom zouden we dit wel moeten willen? 

1. Dit zou de grootste biomassacentrale van Nederland worden die elk jaar 18.000 
voetbalvelden bos zou verbranden. Biomassa is niet een lokaal probleem van  Diemen, 
Amsterdam, Weesp en Muiden, maar het is een nationaal probleem. Het RIVM  
waarschuwt voor extra (fijn)stof in de lucht door energieproductie met hout,  in jargon: 
'houtige biomassa'. Fijnstof inademen kan de gezondheid schaden, zeker bij kinderen, 
ouderen en longpatiënten. De RIVM-waarschuwing is dus een slecht bericht voor alle 
plannen om olie, gas en kolen deels te gaan vervangen door de biomassa, in ketels en 
centrales. Het is een misvatting dat vuile deeltjes uit hoge schoorstenen boven in de 
lucht verdwijnen, aldus luchtexpert Guus Velders van het RIVM. Ze dragen bij aan de 
lijnstofdeken' over Nederland. Dit betekent dat alleen hierom al het plan om deze 
grootste biomassacentrale te gaan bouwen moet worden verlaten, of tenminste eerst 
grondig onderzoek dient te worden verricht naar de uitstoot. 

2. Het gaat daarbij ook om het gehele plaatje van de luchtvervuiling en -kwaliteit. IJburg, 
Diemen  en Muiden lijden niet alleen onder de Nuon Centrale, maar ook de schepen op 
het Amsterdam Rijnkanaal, de auto's op de Al en A10 en de vliegtuigen van Schiphol 
tezamen zorgen voor een ongezond(er) leefklimaat. Dit dient in het onderzoek te worden 
betrokken. De gemeente  Diemen  is erg ontevreden over de gebrekkige luchtkwaliteit in 
de gemeente. Uit cijfers van het CBS  blijkt dat  Diemen  wat CO2-emissies betreft met 
78,8 kg/m2 vierde staat van alle Nederlandse gemeenten. 

3. Er ontbreken cijfers van uitstoot en vervuiling door de geplande centrale, er wordt 
namelijk slechts verwezen naar jaarverslagen of rapporten van de overheid met 
metingen die 1 x per jaar worden gedaan. Er dient, als de verwachte uitstoot niet zou 
kunnen worden onderzocht, tenminste inzicht te worden gegeven in de uitstoot die nu al 
in gebruik zijnde centrales hebben. Die gegevens kunnen worden gerelateerd aan de 
grootte van dit plan en hoe dit zich zal verhouden tot het gebied waar de centrale zou 
komen. Voorts is de vraag waarom er niet wordt voorzien in constante meetapparatuur 
die de burger dagelijks kan aflezen? Er staat in  Diemen  of IJburg geen apparatuur om 
fijnstof en luchtkwaliteit te meten. De stookbaas van Nuon gaf toe dat een 
biomassacentrale altijd aan staat. Een gascentrale kun je makkelijk uitzetten. Met hout 
verbrand je veel meer vaste stoffen. Daarover is gesteld dat de centrale heel goede 
filters zou hebben. Concrete cijfers daarover werden niet gegeven. Tevens is er met 



geen woord gerept over ultrafijnstof. Die cijfers dienen beschikbaar te zijn vóór het 
definitieve besluit wordt genomen. Een zorgvuldig besluit kan niet worden genomen als 
geen betrouwbare informatie (dwz. uit onafhankelijke bron), schattingen en 
verwachtingen beschikbaar zijn over de hoeveelheid en soort uitstoot en de gevolgen 
daarvan voor de omgeving. Voorts, als er in wat voor vorm toch een centrale komt, dient 
te worden vastgelegd op een juridisch bindende wijze, dat er meetapparatuur wordt 
aangebracht die tenminste maandelijks gegevens oplevert. 

4. Bij het verbranden van hout komen volgens onderzoek van Vlaamse Milieumaatschappij 
(vmm.be) de volgende stoffen vrij: 

- Fijnstof; dat veroorzaakt ziekten in onze luchtwegen en longen. 
_ PAlle• tiornnr7akon mi.a,crharip pn 7iin kankPrvPrwpkkPnri 

Dat zou je niet moeten willen in een dichtbevolkt gebied. Christine Strous van het 
Longfonds waarschuwt ook voor de gevolgen voor mensen met een chronische 
longziekte zoals astma of COPD (chronische bronchitis en longemfyseem), maar ook 
gezonde kinderen en ouderen ondervinden de meeste klachten door houtrook. Zij 
kunnen benauwd worden, veel moeten hoesten of een verslechterde longfunctie krijgen. 

5. Het ontbreken van onderzoek staat dus voorop in de zorgen om de centrale. En in de 
onzorgvuldigheid van besluitvorming en verantwoording naar de burgers en 
belanghebbenden. Dit zal alsnog op alle bovengenoemde punten dienen te gebeuren, 
ter inzage en ter reactie gelegd dienen te worden, voordat een zorgvuldig besluit over de 
vergunning gegeven kan worden. In dit geval zijn er slechts door Nuon betaalde 
onderzoeken geweest en dat is geen onpartijdig, onafhankelijk onderzoek. Het is zoals 
aangegeven daarbij geenszins volledig op relevante punten. Een voorbeeld: de 
gemeente Utrecht vroeg bureau Berenschot om onderzoek 
(https://www.berenschot.nl/expertise/sectoren/energie/verduurzaming-warmtenet/). Ook 
zal er een Milieu Effect Rapportage dienen te worden uitgevoerd. 

Biomassa is niet duurzaam althans dit is onvoldoende aannemelijk en gegarandeerd 
6. Daarnaast is biomassa helemaal niet duurzaam, maar een korte termijn oplossing 

waarmee (met subsidie!) massaal bossen worden gekapt en opgestookt om zo de 
klimaatdoelstellingen te bereiken. Ook -de door Nuon betaalde- professor Kornelis Blok 
van de TU Delft geeft toe dat 'duurzame biomassa hoe dan ook beperkt beschikbaar zal 
zijn'. Niet betwist is dat in Nederland niet voldoende duurzame biomassa te krijgen is. 
Het is dus duidelijk dat dit geïmporteerd dient te worden. 

Algemeen ten aanzien van duurzaamheid van biomassa 
7. Hout is voor ons energie- en klimaatprobleem erger dan de kwaal aldus professor Katan. 

Want er is niet genoeg hout. Onze elektriciteitscentrales verstoken vooral aardgas en kolen. 
Stel dat we die fossiele brandstoffen volgend jaar vervangen door biomassa, dus door hout. 
Hoe lang zouden die centrales kunnen draaien op hout uit Nederland? 



Nederland heeft bijna vierduizend vierkante kilometer bos. Als we dat compleet rooien 
hebben we ruim vijftig miljoen ton hout. Daar moet nog de elektriciteit en energie af die nodig 
is voor het omzagen, vervoeren, versnipperen en drogen van het hout. Als je dat meerekent 
en we beginnen in januari 2019 met stoken dan is na 12 maanden, in december 2019, al het 
hout van Nederland verbrand en is Nederland kaal. 

8. Met Nederlands hout gaat het dus niet lukken, we moeten het importeren. Maar andere 
landen hebben ook elektriciteitscentrales die verduurzaamd moeten worden. Als wereldwijd 
alle kolen, olie en gas voor elektriciteitsproductie worden vervangen door hout is daar meer 
dan een half miljoen vierkante kilometer aan bos voor nodig. 
De wereld heeft veertig miljoen vierkante kilometer bos. Daarvan zou tot 2030 bijna een 
vijfde moeten worden gerooid, versnipperd en opgestookt om alleen de fossiele brandstof 
voor elektriciteitsproductie te vervangen. 
De uitstoot van CO2 zou fors toenemen, want verbranden van hout produceert drie keer 
zoveel CO2als aardgas en 1,5 keer meer dan kolen. Wanneer je een bos rooit, groeien er 
wel nieuwe bomen op de kale grond, maar in elf jaar tikt dat niet aan. De aanwas is veel en 
veel te traag vergeleken met het tempo waarin wij brandstof verbranden. 

Ten aanzien van deze biomassacentrale 

9. Ten aanzien van het importeren van hout blijkt dat niet te controleren is of het 
daadwerkelijk gaat om duurzame biomassa. Dit is niet vastgelegd als harde eis en 
contractuele verplichting. Volgens een Nuon medewerker op de informatieavond van 11 
februari 2019 kwam het hout uit Canada en een andere Nuon medewerker had het over 
de Baltische staten. Als dat niet genoeg is, zoals wordt gesteld, wil dat naast het gebrek 
van controle over de duurzaamheid van het hout, niet zeggen dat het klimaattechnisch 
een goed idee is om het hout dan maar elders op de wereld te kappen en met grote 
schepen op te halen. 

10. Certificaten voor duurzaam bosbeheer vormen een papieren werkelijkheid. De regels 
verplichten kleine houtleveranciers pas in 2022 tot certificering. Net voordat de 
bijstooksubsidies stoppen. Daarom, concludeert  Dogwood Alliance,  is niet uitgesloten 
dat er de komende vijf jaar hele bomen in Nederlandse centrales eindigen. 

11. Nuon geeft geen duidelijkheid over de herkomst van de pellets. Maar beide potentiële 
leveranciers kunnen geen duurzame pellets garanderen. Enviva (VS) is de grootste 
pelletproducent ter wereld en levert aan verschillende energiecentrales in Europa. Diens 
gegevens tonen aan dat het grootste deel van het hout dat het gebruikt - 58% van het 
totaal - hardhout is uit de Zuidelijke VS. Enviva claimt te vertrouwen op resten, zoals 
boomtoppen, takken en ander bosbouwafval. Echter, onderzoeken door Amerikaanse 
natuurbeschermings NGO's en door verslaggevers hebben bevestigd dat Enviva 
routinematig hout betrekt uit clearcuts van kusthardhout bossen en andere 
hardhoutbossen. 
Graanul  Invest  is Europa's grootste pelletproducent, met een groeiend aantal 
pelletmolens in Letland, Litouwen en Estland. Twee leden van  Global Forest Coalition  en 



Biofuelwatch heeft in 2018 twee Graanul Invest-pelletmolens bezocht en zagen met 
eigen ogen dat het bedrijf grote hoeveelheden rondhout (hele stammen) gebruikt, en dat 
de aangrenzende bossen ook flink waren aangetast. Er is fotografisch bewijs dmw 
satellietgegevens gepubliceerd door de Universiteit van  Maryland  dat 
Estland tussen 2001 en 2015 285.000 hectare bos verloor (In Nederland hebben we 
slecht 265.000 hectare bos), en dat er slechts 90.000 hectare nieuwe bossen was 
geplant met nog kleine en onvolwassen bomen. Dit staat dus haaks op de doelen van de 
centrale zoals deze naar de burger gecommuniceerd worden. De centrale wordt 
verkocht als duurzaam, maar dat is niets meer dan schijn. 

12.Naast de herkomst van het hout en de duurzaamheidsgarantie, die geheel ontbreekt, 
rijst direct  rig  vraarj naar de riutir7aamheid van het transnort dat met neïrnnnrteerri hout 
gemoeid gaat. Over die transporten, de milieu last daarvan, ontbreken berekeningen. 
Daardoor is al niet onderbouwd dat deze centrale daadwerkelijk duurzaam zou zijn en in 
het kader van de klimaatafspraken aanvaardbaar of wenselijk zou zijn. 

13.In Groot Brittannië maken ze op dit punt goede stappen en  stopt de overheid met subsidies 
voor het verbranden van geïmporteerd hout voor biomassa  in nieuwe centrales. Het wordt 
tijd dat ook Nederland ruimte maakt voor een echt duurzame energie transitie. 

14. Nuon is een commercieel bedrijf en is voor veel geld  (€10 miljard) door de gemeenten 
en provincies verkocht aan het Zweedse Vattenfall. Nu het een commercieel bedrijf is, 
gaat het om winstgevendheid en aangezien de biomassacentrale de komende 12 jaar 
voor E3 miljoen per jaar gesubsidieerd wordt door de overheid, zal dit een rendabele 
business case zijn. Deze biomassacentrale is economisch gezien voor Nuon interessant 
maar wordt verkocht als duurzaam. En de gemeenten Amsterdam en Almere, die graag 
meer `duurzame' stadsverwarming willen aanleggen, lijken zich niet echt druk te maken 
over de herkomst van de warmte. Het stempeltje 'duurzaam' is voor hen kennelijk al 
genoeg. Hier mag niet onder het mom van duurzaamheid en de klimaatafspraken, over 
de rug van het klimaat en de omwonenden van dit dichtbevolkte gebied worden 
doorgedrukt. We zadelen onze kinderen met de hypocrisie van deze keuze en nog 
grotere klimaatproblemen op. 

Bestaansperiode van de centrale 
15.Gemeente en provincie zeggen te hechten aan tijdelijkheid van de centrale. Echter, de 

vergunning wordt voor onbepaalde tijd verleend. Slechts in een convenant wordt 
daarover gesproken. Dit is onvoldoende want niet juridisch afdwingbaar. Als de 
vergunning zou worden afgegeven, dient deze voor de tijdelijke periode te worden 
afgegeven en niet voor onbepaalde tijd. 

Democratisch tekort 
16.De gemeenteraad van  Diemen  is unaniem tégen de bouw van de centrale, maar heeft 

tot nu toe geen wettelijke grondslag kunnen vinden om de vereiste verklaring van geen 



bedenkingen te weigeren aan de Provincie. Ook de Gebiedscommissie IJburg is tegen. 
Als de Provincie de vergunning wel zou verlenen, negeert het dus de democratisch 
gekozen volksvertegenwoordigers en daarenboven 5000 burgers die de petitie tegen de 
centrale hebben getekend. Dat voelt als een manco in het democratisch bestel. 

17. De Provincie heeft de vergunningverlening voor de biomassacentrale neergelegd bij de 
omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. Deze instantie vind ook dat Tata Steel binnen 
de milieunormen opereert, terwijl de bewoners van dat gebied enorme overlast 
ondervinden o.a. van graffietregens. Gedeputeerde Staten zou gezien het bovenstaande 
de mandatering aan de omgevingsdienst moeten intrekken en zelf een besluit moeten 
nemen en dit laten toetsen door Provinciale Staten. 
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